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Prof. Yue received his BSEE from UT Austin, his Master and PhD degrees in EE from Stanford in 1994 and 1998, respectively. He has cofounded a few startups in Silicon Valley and Hong Kong, including Atheros Communications (1998), Jetcomm Technologies (2014), LiPHY Communications (2019), AIoTR Academy (2021), and High5 Semiconductor (2024) to commercialize and transfer technologies from academic to industry. He has been a professor for over two decades and has taught IC design courses and conduct research at Carnegie Mellon (2003-06), UC Santa Barbara (2006-11), Tsinghua (2015-16), HKUST (2010-now), and Stanford (1998 & 2025). He has supervised over 10 post-docs, 30 PhD and 10 MPhil student. He has published over 250 technical papers and holds over 25 patents. Together with his students and teachers, he has won a number of awards including the IEEE VLSI Circuit Symposium Test of Time Award (2024), the IEEE Circuits and Systems Society Outstanding Young Author Award (2017), and the Guanghua Engineering Science and Technology Youth Award by the Chinese Academy of Engineering (2016), and the ISSCC Best Student Paper Award (2003). Prof. Yue is a Fellow of the IEEE and Optica. 

His current research interests spans over a few diverse areas including optical wireline and mmWave wireless integrated circuits, 3D computer vision models, and smart power network management system.

俞教授在德克萨斯大学奥斯汀分校获得学士学位，在斯坦福大学获得硕士和博士学位，专业均为电子工程。他在硅谷和香港特别行政区共同创立了几家初创公司，包括Atheros、捷通科技、来飞光通信、AIoTR，和高武半导体，旨在将研究成果转化为商业化技术。他担任教授已有20多年，在卡内基梅隆大学（2003-06）、加州大学圣巴巴拉分校（2006-11）、清华大学（2015-16）、香港科技大学（2010-至今）和斯坦福大学（1998 & 2025）教授IC设计课程并进行研究。他指导了30多名博士和10多名硕士。他与学生和老师一起获得了一些奖项，包括IEEE VLSI电路研讨会测试时间奖（2024年）、国际固态电路会议最佳学生论文奖（2003年）、IEEE电路与系统学会杰出青年作者奖（2017年）和中国工程院光华工程科学技术青年奖（2016年）。俞教授是IEEE和Optica Fellow。

他当前的研究兴趣涵盖多个不同领域，包括光有线与毫米波无线集成电路、三维计算机视觉模型以及智能电网管理系统。	
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